
AKADEMICKÝ SENÁT 

UNIVERZITY TOMÁŠE BATI VE ZLÍNĚ 

 Z Á P I S č. 1/2016 (189)  
z řádného zasedání Akademického senátu UTB konaného 5. ledna 2016 

v zasedací místnosti č. 514 budovy U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín 

Přítomni: Beníček Lubomír, Ing. Ph.D.; Dobeš Kamil, Ing. Ph.D.; Doležal Jiří, Ing.;   

Dosoudilová Jana, MgA.; Hnátková Eva, Ing.; Illík Rostislav, dr ak. soch.; Doležal Jiří, Ing.;  

Jílková Petra, DiS; Konečný Jiří, Ing. et Ing. Ph.D.; Kozák Vratislav, doc. Ing. Ph.D.;   

Kozáková Věra, Mgr. Ph.D.; Kučera Jakub Jan, Bc.; Macháčková Alena, Ing. CSc.;  

Matýsek Miroslav, Ing. Ph.D.; Mauer Pavel, JUDr.; Melichárek Zdeněk, Mgr. Ph.D.; 

Moravčíková Dagmar, Mgr.; Musil Miroslav, Ing. Ph.D.; Novák Petr, Ing. Ph.D.; Paseková Pavla, Bc; 

Pokorný Pavel, Ing. Ph.D.;  Sedlačík Michal, Ing. Ph.D.; Strohmandl Jan, Ing.; 

Suchánková Eliška, Mgr. Ph.D.; Sysel Martin, doc. Ing. Ph.D.; Ševčík Jakub, Ing.; Šula Tomáš, Mgr.; 

Tomešek Jan, Bc.; Vinklárek Petr, Mgr. 

Celkem přítomno: 29členů AS UTB (z 36), 

Omluveni: Gál Robert, Ing. Ph.D.; Müllerová Hana; Papež Martin, Ing.;  Pekař Libor, Ing. Ph.D.; 

Podzimek Ondřej, ak. soch; Svačinová Eva; Vincenec Jiří, Ing. 

Stálí účastníci zasedání: prof. Ing. Petr Sáha, CSc.; doc. Ing. Adriana Knápková, Ph.D.;  

doc. Ing. Vladimír Sedlařík, Ph.D.; Mgr. Pavel Krutil; RNDr. Alexander Černý 

Přizvané osoby:  Ing. Hana Večeřová 

 

Předběžný program: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 188. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

5. Projednání návrhu „Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2016“. 

6. Projednání návrhu „IV. Změny Volebního a jednacího řádu AS UTB“. 

7. Projednání návrhu „III. Změny Studijního a zkušebního řádu UTB“. 

8. Různé. 

 

Doplněný program: 

 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 188. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

5. Projednání návrhu „Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2016“. 

6. Projednání návrhu „IV. Změny Volebního a jednacího řádu AS UTB“. 

7. Projednání návrhu „III. Změny Studijního a zkušebního řádu UTB“. 

8.  Kontrola stavu přípravy voleb do AS UTB pro funkční období 2016 – 2019. 

9. Různé. 

 

Zasedání zahájila a řídila Ing. Macháčková. 

Ad 1) Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 188 

K hlasování přítomno 27 členů AS UTB. 
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Návrh usnesení č. 189/1: 

ASUTB schválil zápis AS UTB č. 188 ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 

Hlasování: 

Pro:       27 

Proti:       0 
Zdržel se:    0 

UAS UTB č. 189/1: 

AS UTB schválil zápis AS UTB č. 188 ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 

Ad 2) Stav plnění usnesení AS UTB 

Na zasedání č. 188 nebyla přijata usnesení, vyžadující kontrolu plnění. 

Ad 3) Projednání programu zasedání  

K hlasování přítomno 28 členů AS UTB. 

Návrh usnesení č. 189/2: 

AS UTB schválil doplnění předběžného programu zasedání č. 189 na tento program: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 188. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

5. Projednání návrhu „Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2016“. 

6. Projednání návrhu „IV. Změny Volebního a jednacího řádu AS UTB“. 

7. Projednání návrhu „III. Změny Studijního a zkušebního řádu UTB“. 

8. Kontrola stavu přípravy voleb do AS UTB pro funkční období 2016 – 2019. 

9. Různé. 

Hlasování: 

Pro:       28 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

UAS UTB č. 189/2: 

AS UTB schválil doplnění předběžného programu zasedání č. 189 na tento program: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 188. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

5. Projednání návrhu „Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2016“. 

6. Projednání návrhu „IV. Změny Volebního a jednacího řádu AS UTB“. 

7. Projednání návrhu „III. Změny Studijního a zkušebního řádu UTB“. 

8. Kontrola stavu přípravy voleb do AS UTB pro funkční období 2016 – 2019. 

9. Různé. 

 

Ad 4)  Informace rektora, prorektorů a kvestora 

Rektor prof. Sáha: 

- Česká konference rektorů 3. 12. 2015 - financování VŠ, novela zákona o VŠ atd. 

- Účast na zasedání Plánovací komise v Praze k připravovanému OP VVV. 

- FAI - přednáška Emila Lamprechta, zástupce společnosti Google. 

- UTB pozvána k účasti na projektu Nejlepší spolupráce roku 2015 mezi výzkumnou  

a aplikační sférou (v kompetenci doc. Sedlaříka). 
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- Žádost FLKŘ o akreditaci navazujícího magisterského studijního programu „Bezpečnost 

společnosti“ se studijním oborem „Bezpečnost společnosti“ odeslána Akreditační komisi. 

- Setkání zástupců UTB a strojírenských firem Zlínského kraje (viz Dlouhodobý záměr 

UTB). 

- Zlínský kraj informoval UTB o novém způsobu poskytování dotací na studentské projekty 

UTB. O dotaci na každý studentský projekt UTB se bude Zlínský kraj žádat individuálně. 

Rektor upozorňuje, že jednat za UTB mohou pouze oprávněné osoby - rektor, prorektoři, 

kvestor, děkani! Jednotlivé žádosti může podepisovat pouze rektor UTB! 

- Slavnostní předávání dekretů novým profesorům 11. 12. 2015 v Praze – z UTB obdržel 

profesorský dekret prof. Žižka (návrh FaME) z Technické univerzity Liberec. 

- Poklep základního kamene Vzdělávacího komplexu UTB 16. 12. 2015 za účasti  

prof. Jiřičné. 

- Předání vánočních dárků dětem v Univerzitní mateřské škole Qočna (17. 12. 2015).  

- MŠMT zaslalo UTB rozhodnutí o poskytnutí příspěvku ze státního rozpočtu na rok 2015  

na zahraniční studenty a vládní stipendisty. 

- Technologická agentura ČR - z 5 podaných projektů 3. veřejné soutěže Programu  

na podporu aplikovaného společenskovědního výzkumu a experimentálního vývoje 

OMEGA podpořen jen jeden projekt (FaME). 

- Sdělení Domu zahraniční spolupráce – UTB přiděleny 2 projekty do Bilateral Scholarship 

Programme - EEA and Norway Grants. 

- Příprava výročních zpráv UTB za rok 2015, MŠMT zaslalo rámcové osnovy.  

- Jednání děkanů FT a FAI ohledně akreditace nového studijního oboru „Inteligentní systémy 

s roboty“ na FAI – dohoda. Je potřeba určit, kdo garantuje určitý segment výuky na celé 

UTB, neučit všechno na všech fakultách. 

Dr. Pokorný se dotázal na předvolební slib rektora týkající se personálního auditu. Poukázal  

na poměr akademických pracovníků k ostatním pracovníkům (téměř 1:1), který se mu zdá 

nepříznivý (ekonomické aspekty). 

- Rektor prof. Sáha uvedl klasifikaci ostatních pracovníků, kde jsou zahrnuti nejen 

administrativní, ale i vědecko-výzkumní a projektoví pracovníci (např. i doktorandi 

zapojení do projektů), dále potřebný servis (knihovna). Je hodně centralizovaných úseků, 

pokud by se příslušné činnosti prováděly na fakultách, počet ostatních pracovníků by byl 

vyšší. Zdůraznil, že UTB je velmi spojena s praxí. Provedl srovnání s ostatními VŠ a sdělil, 

že administrativní struktura UTB je velmi úsporná. Tzv. personální audit probíhá 

každoročně. 

Ing. Hnátková se zajímala o údajný problém s Magistrátem města Zlína ohledně výstavby 

Vzdělávacího komplexu UTB. 

- Kvestor RNDr. Černý vysvětlil problematiku odkupu pozemku, magistrát požadoval 

reálnou cenu odpovídající cenové mapě. Po jednání s tehdejší ministryní školství Buzkovou 

s magistrátem byl pozemek prodán UTB za cenu 6x nižší. UTB se podílelo 1 mil. Kč, 

MŠMT 5 mil. Kč. 

Dr Illík zmínil cenu náhradní výsadby zeleně - 1 mil. Kč. Podle kvestora UTB  

RNDr. Černého je částka součástí rozpočtu výstavby Vzdělávacího komplexu UTB. 

 

Prorektorka doc. Knápková: 

- Všechny končící ročníky navštíveny zástupci Job Centra UTB a nabídnuta pomoc, jak 

postupovat při hledání zaměstnání (životopis, internetové odkazy apod.). 
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Prorektor doc. Sedlařík: 

- Komise pro projekty IGA podala rektorovi návrh na přijetí vybraných projektů. 

- Hodnotící komise projektů IP (bývalé FRVŠ) -  probíhá administrace a bude předložen 

návrh vybraných projektů (do poloviny ledna 2016). 

Ing. Strohmandl uvedl problém vydávání dokumentů ve středisku Academia Centrum. Protože 

UTB nemá vlastní vydavatelství monografií, vydávané odborné publikace se nezařazují jako 

„Monografie“. 

- Doc. Sedlařík odpověděl, že tento problém je vnímán a je úkol v rámci institucionálního 

programu, ve spolupráci s FHS a ředitelem knihovny, vypracovat studii a zřídit 

plnohodnotné univerzitní nakladatelství. 

- Doc. Knápková – lze najít řešení i v současné situaci (elektronické vydání s další redakcí 

apod.). 

Prorektor Mgr. Krutil: 

- Zřízen portál pro Letní školy – nárůst počtu na 14. 

- Spuštění jednotné elektronické přihlášky v angličtině pro cizince. 

- Inventarizace mobilit – oproti 2014 navýšení v roce 2015: 15 % vyjíždějící studenti,   

10 % zaměstnanci, 25 % přijíždějící studenti. 

Kvestor RNDr. Černý: 

Ing. Macháčková požádala o informace ohledně mzdové politiky UTB. 

- Připraven materiál panu rektorovi pro jednání s odborovou organizací VOS v lednu.  

- Rektor prof. Sáha si plně uvědomuje relaci mezd na UTB vůči mzdám v regionu  

i na ostatních vysokých školách. Pokus o způsob řešení přijatelný pro všechny fakulty, 

nastavení platnosti osobního hodnocení na všech součástech k jednomu datu, brát ohled na 

administrativu zpracování.  

Dr Illík připomněl opakovanou snahu o opětovné poskytování příspěvku na penzijní připojištění 

na UTB. 

- Kvestor RNDr. Černý navázal na vystoupení Dr. Pokorného: bude muset podat podrobný 

výklad pojmů úředník, administrativa, technický pracovník – nepoložena otázka, co tedy 

dělají pedagogové, když máme dvě třetiny počtu studentů proti roku 2010, počet pedagogů  

je stejný a projekty nejsou?! Problém UTB vůbec nesouvisí s tím, že ministerstvo financí 

přidalo peníze MŠMT (na platy učitelů). Ministr Babiš uvedl v dopise předsedovi České 

konference rektorů, že VŠ nejsou finančně poddimenzovány, když mají miliardy Kč  

ve fondech provozních prostředků. UTB si musí uvědomit, že žijeme ze státní zakázky  

na výchovu studentů, od roku 2010 se „vypařilo“ 150 mil. Kč, ale personál zůstal. 

Nahrazeno z provozních peněz OP VK, avšak na rok 2016 v OP VK nejsou žádné. 

Nemůžeme všechno „projíst“, kde máme prostředky brát, když ve srovnání s ostatními VŠ 

jsme na nejhorších místech ve výkonech, největší úbytek placených studentů. Projekty letos 

ve velkém rozhodně nebudou přidělovány, může nám pro r. 2016 chybět cca 100 mil. Kč. 

Vypracovává se analýza s živými daty roku 2015, který je z pohledu růstu tarifů nejhorší.  

Na jejím základě je možno jednat o mzdových tarifech. 

- Ing. Hnátková poukázala na šíření informací o tom, že na nejvyšší osobní ohodnocení 

dosáhnou ti, kteří mají nejbližší vztah k vedení, a na ostatní potom nezbývá. 

- Kvestor RNDr. Černý uvedl, že v přehledech osobního hodnocení vidí, že to není pravda. 

Může dodat rozbor mezd všech zaměstnanců UTB. Personální věci a další nastavení je plně 

v kompetenci fakult. 

- Dr. Konečný zareagoval, že požadavek na pana rektora diskutovat změnu tarifů a osobního 

ohodnocení vznesla organizace VOS ve Zlíně. 
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Ad 5) Projednání návrhu „Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2016“ 

Návrh byl předložen AS UTB 30. 11. 2015 spolu s aktuálním textem Finanční strategie pro výstavbu 

a projekty do roku 2018. 

Projednáno EK na zasedáních 8. 12. a 15. 12. 2015. Doc. Kozák přednesl závěr jednání EK.  

K hlasování přítomno 29 členů AS UTB. 

Návrh usnesení č. 189/3: 

AS UTB schválil Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2016 ve verzi s datem 31. 12. 2015. 

Hlasování: 

Pro:       28 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

UAS UTB č. 189/3: 

AS UTB schválil Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2016 ve verzi s datem 31. 12. 2015. 

Ad 6) Projednání návrhu „IV. Změny Volebního a jednacího řádu AS UTB“  

Na zasedání LK 8. 12. 2015 bylo dokončeno projednání návrhu. S úpravami doporučenými LK rektor 

prof. Sáha jako předkladatel souhlasil.  

Konečné znění návrhu bylo rozesláno členům AS UTB dne 29. 12. 2015. 

K hlasování přítomno 29 členů AS UTB. 

Návrh usnesení č. 189/4: 

AS UTB schválil IV. Změny Volebního a jednacího řádu AS UTB ve znění verze pro zasedání AS UTB 

5. 1. 2016. 

Hlasování: 

Pro:       29 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

UAS UTB č. 189/4: 

AS UTB schválil IV. Změny Volebního a jednacího řádu AS UTB ve znění verze pro zasedání  

AS UTB 5. 1. 2016. 

Ad 7) Projednání návrhu „III. Změny Studijního a zkušebního řádu UTB“  

Po přerušení projednávání návrhu předloženého 14. 7. 2015 obdrželi členové AS UTB 29. 12. 2015 

návrh se změnami v čl. 25 a 28, které se týkají státních závěrečných zkoušek. 

Návrh byl postoupen LK.  

Ad 8) Kontrola stavu přípravy voleb do AS UTB pro funkční období 2016 – 2019 

Termín vydání organizačních pokynů na fakultách je do 15. 1. 2016. Rektor prof. Sáha předložil  

AS UTB návrh na zařazení akademických pracovníků CPS a Univerzitního institutu k akademické obci 

Fakulty technologické pro účely voleb. 

K hlasování přítomno 29 členů AS UTB. 

Návrh usnesení č. 189/5: 

AS UTB schválil návrh rektora o příslušnosti uvedených akademických pracovníků Centra polymerních 

systémů: 

Kolářová Rašková Zuzana Ing. Ph.D. 

Machovský Michal Ing. Ph.D. 

Bažant Pavel Ing. Ph.D. 
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Mrlík Miroslav Ing. Ph.D. 

Babayan Vladimir Artur M. Sc. Ph.D. 

Kucharczyk Pavel Ing. Ph.D. 

Olejník Robert Ing. Ph.D. 

Kožáková Zuzana Ing. Ph.D. 

Urbánek Pavel Ing. Ph.D. 

Kuceková Zdenka Ing. Ph.D. 

Stoček Radek Dr. Ing. 

a Univerzitního institutu: 

Sáha Tomáš Ing. Ph.D. 

 k akademické obci Fakulty technologické pro účely voleb do AS UTB pro funkční období 2016 – 2019. 

Hlasování: 

Pro:       29 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

UAS UTB č. 189/5: 

AS UTB schválil návrh rektora o příslušnosti uvedených akademických pracovníků Centra 

polymerních systémů: 

Kolářová Rašková Zuzana Ing. Ph.D. 

Machovský Michal Ing. Ph.D. 

Bažant Pavel Ing. Ph.D. 

Mrlík Miroslav Ing. Ph.D. 

Babayan Vladimir Artur M. Sc. Ph.D. 

Kucharczyk Pavel Ing. Ph.D. 

Olejník Robert Ing. Ph.D. 

Kožáková Zuzana Ing. Ph.D. 

Urbánek Pavel Ing. Ph.D. 

Kuceková Zdenka Ing. Ph.D. 

Stoček Radek Dr. Ing. 

a Univerzitního institutu: 

Sáha Tomáš Ing. Ph.D. 

k akademické obci Fakulty technologické pro účely voleb do AS UTB pro funkční období 2016 – 

2019. 

 

Členy volební komise UTB zatím delegovaly tři fakulty – FMK, FAI, FHS. Volební komisi UTB 

schválí AS UTB na příštím zasedání. 

Ing. Macháčková připomněla podávání návrhů na kandidáty v dostatečném počtu, hlavně u studentů! 

Dr. Matýsek diskutoval otázku, zda do studentské části pro účely voleb spadají také studenti Erasmu – 

rektor prof. Sáha odpověděl, že záleží na tom, zda mají statut studenta UTB. Pokud ano, jsou zařazeni 

do seznamu voličů. 

Ad 9) Různé 

Ředitelka Centra jazykového vzdělávání FHS Dr. Kozáková v prezentaci seznámila přítomné 

s prací a aktivitami CJV. Prezentace je přílohou zápisu. 

 Ing. Macháčková informovala o stavu projednávání novely zákona o vysokých školách – 

k pozměňovacím návrhům z 2. čtení v Poslanecké sněmovně, které se konalo 25. 11. 2015,  

se vyjádřila jak ČKR, tak RVŠ. Tyto pozměňovací návrhy budou projednávány na školském 

výboru Poslanecké sněmovny 14. l. 2016. Předtím by se mělo na RVŠ uskutečnit setkání s poslanci 

pro vyjasnění stanovisek k pozměňovacím návrhům. 
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 JUDr. Mauer: 

- Propagace studia na UTB – jedním z nejefektivnějších způsobů propagace je sportovní 

činnost. Viz zajímavý program Masarykovy univerzity -  celá řada sportovních úborů 

s emblémem MU, prodej v rámci dohodnutých obchodů, akce vyznívá velmi pozitivně, 

materiály jsou hojně kupovány studenty kvůli zviditelnění a zvýšení prestiže univerzity.  

Lze něco podobného provést i pro UTB, zvednout patriotismus? 

- Rektor prof. Sáha: od letošního roku změna financování Ústavu tělesné výchovy (ÚTV) – 

model knihovny – podle počtu studentů budou fakulty přispívat na provoz tohoto segmentu.  

Viz Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2016, kde je definováno, jakým způsobem se to bude 

řešit. Další otázkou je, zda zůstane zařazení ÚTV k FaME, která žádné sportovní prostory 

a vybavení nemá, na rozdíl od FAI. Vyčleněné prostředky se generují buď z rozpočtu UTB 

nebo z rozpočtu rozvojových projektů. Myšlenku JUDr. Mauera přenese na ředitele ÚTV. 

- Dr Illík – dalším problémem je potřeba veškeré materiály oficiálně vizuálně řešit (manuál, 

projekt vizuality UTB). 

- Rektor prof. Sáha zmínil odlišnost mezi výukou tělesné výchovy na ÚTV a aktivitami 

sportovních klubů, které jen poskytují služby. Nelze míchat ekonomiku těchto dvou subjektů.  

 Termín příštího zasedání AS UTB dne 2. 2. 2016 a usnesení o předběžném programu: 

K hlasování přítomno 28 členů AS UTB. 

Návrh usnesení č. 189/6: 

AS UTB schválil termín příštího zasedání AS UTB  na 2. února 2016 a předběžný program tohoto 

zasedání: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 189. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

5. Projednání návrhu „Rozpočet UTB pro rok 2016“. 

6. Projednání návrhu „III. Změny Studijního a zkušebního řádu UTB“. 

7. Kontrola stavu přípravy voleb do AS UTB pro funkční období 2016 – 2019. 

8. Různé. 

Hlasování: 

Pro:       28 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

UAS UTB č. 189/6: 

AS UTB schválil termín příštího zasedání AS UTB  na 2. února 2016 a předběžný program tohoto 

zasedání: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 189. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

5. Projednání návrhu „Rozpočet UTB pro rok 2016“. 

6. Projednání návrhu „III. Změny Studijního a zkušebního řádu UTB“. 

7. Kontrola stavu přípravy voleb do AS UTB pro funkční období 2016 – 2019. 

8. Různé. 

 

 

Příští řádné zasedání AS UTB  proběhne v úterý 2. února 2016 od 13,00h  v  zasedací místnosti   

č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín  
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Konec zasedání v 15,00 h. 

Ve Zlíně dne 10. 1. 2016 

Z audio záznamu zapsala: T. Kosinová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ing. Eva Hnátková Ing. Alena Macháčková, CSc. 

předsedkyně studentské komory AS UTB předsedkyně AS UTB 


